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Regeerakkoord: Vlaamse advocatuur tevreden met 

informatisering justitie, maar ijvert tegelijk voor 

gewaarborgde kwalitatieve toegang tot de rechtbank  

 

Brussel, 10 oktober 2014 – De Orde van Vlaamse Balies, die alle Vlaamse advocaten groepeert, is 

positief verrast over de regeringsplannen voor justitie. Er wordt volop ingezet op een grondige 

informatisering van de rechtbanken wat rechtstreeks invloed heeft op het werk van een advocaat. 

“Hier werken we graag aan mee”, aldus voorzitter Dominique Matthys. Hij spreekt over een 

quantumsprong naar de 21ste eeuw. Daarnaast wil de nieuwe regering werk maken van onder 

andere eenheidsrechtbanken en een gepaste opvang voor geïnterneerden. De nieuwe regering wil 

de juridische tweedelijnsbijstand hervormen. De OVB wijst op het belang van een doordachte 

hervorming met garanties voor een kwalitatieve dienstverlening van de advocatuur. “Iedereen 

moet zijn recht kunnen laten gelden, dat is een grondrecht”, zegt voorzitter Matthys.  

 

 

De Orde van Vlaamse Balies vindt positieve punten in het regeerakkoord, maar heeft toch enkele 

bedenkingen: 

 

De nieuwe regering wil duidelijk werk maken van de informatisering van justitie. 

“De OVB verwacht hier veel van. Wij noemen het de quantumsprong naar de 21ste eeuw”, aldus 

voorzitter Matthys. “Vorm justitie om tot een modern apparaat zodat de advocaat zoveel mogelijk 

elektronisch kan werken met zijn dossiers, zodat die zonder probleem maar op een veilige wijze met 

andere diensten gedeeld en geraadpleegd kunnen worden.“  

 

Het regeerakkoord stelt dat de rechtbanken idealiter binnen een jaar uitspraak vellen over een zaak 

en dit verheugt de Orde.  

 

De OVB is tevreden dat justitie een proefproject ondersteunt voor eenheidsrechtbanken. Hierbij 

worden de rechtbanken van eerste aanleg, per arrondissement georganiseerd, en de rechtbanken van 

koophandel en arbeidsrechtbanken, per ressort georganiseerd, geïntegreerd. Dat zorgt voor meer 

kwalitatief hoogstaande en gespecialiseerde rechtspraak in plaats van versnippering.  

 

De regeringspartijen willen inzetten op bemiddeling om procedures zoveel mogelijk te voorkomen; 

dat kan de OVB alleen maar aanmoedigen. De advocaat is immers gewoon te onderhandelen en te 

bemiddelen en heeft het grote voordeel een inschatting te kunnen maken van wat nadien fout kan 

lopen en dus in een rechtbankprocedure kan uitmonden. 
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“We zijn zeer verheugd dat de nieuwe regeringsploeg eindelijk voldoende middelen zal uittrekken 

voor de geïnterneerden. Ze belooft aangepaste infrastructuur en zorg,” zegt een tevreden voorzitter 

Matthys. “De Orde ijvert hiervoor al jaren. Dat zijn positieve voornemens.” 

 

De OVB bezorgde de vorige minister van Justitie kant-en-klare wetteksten voor de hervorming van de 

tweedelijnsbijstand, maar die kregen geen gevolg. De nieuwe regering wil hier opnieuw werk van 

maken. De OVB leest graag dat de kwaliteit van de dienstverlening voor de burger en de vergoeding 

van de advocaat moeten worden gegarandeerd. De Vlaamse advocatuur verwacht daarom veel van de 

beloofde “duidelijke, eerlijke en billijke vergoeding” voor advocaten. Jammer genoeg opnieuw binnen 

een gesloten enveloppe, ook al komen meer en meer rechtzoekenden in aanmerking voor juridische 

tweedelijnsbijstand. Binnen de gesloten enveloppe is er sprake van een verplicht aantal pro-

Deodossiers voor advocaten-stagiairs. Indien het om gratis werk zou gaan, vindt de OVB dat 

onaanvaardbaar.  

De regering voert remgeld in – dat is een deel van tweedelijnsbijstand betaald door de rechtzoekende. 

De OVB is ertegen gekant om de Bureaus voor Juridische Bijstand voor die complexe opdracht in te 

zetten. Beter zou zijn dat ofwel de staat ofwel de advocaat het remgeld int (de advocatuur is immers 

al vertrouwd met de inning van ereloon bij de gedeeltelijke kosteloosheid). Als de advocaat het 

remgeld int, blijft het bovendien binnen het budget van de juridische tweedelijnsbijstand. 

 

Vreemd genoeg neemt de regering geen wettelijke of budgettaire maatregelen als voorbereiding van 

Salduz-bis. De EU-richtlijn inzake de bijstand van een advocaat bij het verhoor verplicht België om 

ten laatste op 27 november 2016 de huidige Salduzwet aan te passen. Dat maakt een grondige 

hervorming van de strafrechtsprocedure noodzakelijk. Zo niet dreigt de factuur voor de federale 

overheid substantieel zwaarder te zullen doorwegen. De OVB dringt hierop aan en is bereid voluit 

mee te werken zoals ze dat deed bij de huidige Salduzwet. 

 

De regering Michel I wil de rolrechten en griffierechten hervormen wanneer iemand met een 

rechtszaak start. De Orde hoopt dat de toegang tot de rechtbank voor iedereen gegarandeerd blijft en 

geen extra drempels worden ingebouwd. 

 

De OVB heeft grote vragen bij de invoering van een procedure om schuldig te pleiten, louter om 

middelen te besparen. De Vlaamse advocatuur is volledig gekant tegen zittingen van raadkamer, 

kamer voor inbeschuldigingstelling en correctionele zaken in de (nieuwe) gevangenissen. Onder het 

mom van kostenbesparing en veiligheid wil deze regering de bevolking doen geloven dat wie voor 

een rechter verschijnt in een gevangenis zonder vooroordeel zal worden beoordeeld. Als iemand in 

de gevangenis een proces krijgt, impliceert dat dat die persoon als gevaarlijk wordt aangezien en er 

kans is op ontsnapping. 

 

De nieuwe minister van Justitie zal op de medewerking en de know how van de Orde van Vlaamse 

Balies kunnen rekenen.  

 

EINDE 

 

Over de Orde van Vlaamse Balies 

De Orde van Vlaamse Balies is het overkoepelend orgaan van alle advocaten die aan de 14 Vlaamse 

balies verbonden zijn. De Orde van Vlaamse Balies heeft tot doel voor een behoorlijke en efficiënte 

rechtsbedeling te ijveren, de praktijkuitoefening te bevorderen en overleg te plegen over alle 

onderwerpen die voor de advocatuur en de rechtzoekende van belang zijn. De meer dan 10 000 

Vlaamse advocaten kiezen hun afgevaardigden voor de algemene vergadering. De algemene 

vergadering vormt het parlement, stippelt de belangrijkste beleidslijnen uit en duidt de leden van 
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de raad van bestuur aan. De Orde van Vlaamse Balies is sinds 1 mei 2002 operationeel 

(inwerkingtreding K.B. 17.02.2002), maar was sinds 7 februari 1998 als 'Vereniging' actief.  

 

Voor meer tekst en uitleg, consulteer www.advocaat.be 

 

 

 


